
Oświadczenie złożone 
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Oświadczenie skierowane do wiceprezes Rady Ministrów, minister infrastruktury i rozwoju Elżbiety 
Bieńkowskiej 

Szanowna Pani Premier! 
Władze oraz mieszkańcy gminy Bobrowniki w województwie śląskim zwrócili się do mnie z prośbą o 

pomoc w sprawie umożliwienia im korzystania z autostrady A1 poprzez zjazdy zlokalizowane w obrębie 
Miejsca Obsługi Podróżnych „Dobieszowice”. 

Usytuowanie zjazdów na autostradzie powinno wynikać z istniejących i prognozowanych potrzeb trans-
portowych obejmujących tereny zurbanizowane i przeznaczone do urbanizacji. Tymczasem autostrada A1 na 
całej długości przebiegu – około 12 km – przez posiadającą ponad jedenaście tysięcy pięćset mieszkańców 

gminę Bobrowniki nie posiada ani jednego zjazdu umożliwiającego włączenie się do ruchu. Mieszkańcy 

gminy Bobrowniki ponoszący ogromne koszty społeczne związane z budową i obecną eksploatacją autostra-
dy nie mają możliwości łatwego i szybkiego skomunikowania się dzięki autostradzie A1 z dużymi ośrodkami 

miejskimi takimi jak Zabrze i Gliwice, w których często pracują i studiują. 
Wydaje się, że rozwiązaniem powyższego problemu mogłoby być umożliwienie mieszkańcom korzysta-

nie z autostrady A1 poprzez zjazdy zlokalizowane w pobliżu znajdującego się na terenie gminy Bobrowniki 
Miejsca Obsługi Pasażerów „Dobieszowice”. W tym miejscu krzyżowanie się autostrady z drogą dojazdową 

następuje na różnych poziomach i zapewnia pełną możliwość wyboru kierunku jazdy. Dostępność autostrady 

zapewniona jest za pomocą odpowiednich pasów wyłączania i włączania się do ruchu. Wystarczające byłoby 
umożliwienie mieszkańcom wjazdu na autostradę jedynie samochodami osobowymi na jezdnię w kierunku 

Gliwic i zjazd z jezdni również z tego kierunku. Oznacza to, że na drogach dojazdowych do autostrady obo-
wiązywałby ruch jednokierunkowy, co zapewniłoby większe bezpieczeństwo w ruchu drogowym i byłoby to 

odpowiednie do szerokości wybudowanych już jezdni. 
W trosce o dobro mieszkańców gminy Bobrowniki zwracam się do Pani Premier z prośbą o odpowiedź na 

następujące pytania.  
Czy obecnie istnieją techniczne warunki umożliwienia mieszkańcom gminy Bobrowniki korzystania z au-

tostrady A1 poprzez zjazdy zlokalizowane w obrębie MOP „Dobieszowice” poprzez otwarcie lub usunięcie 

bram wjazdowych i ustawienie odpowiedniego oznakowania?  
Czy do takiego udostępnienia konieczne jest podjęcie stosownych prac projektowych i wykonawczych, a 

jeżeli tak, to jakich? 

Z poważaniem 
Zbigniew Meres 




